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تصویری متفاوت بر دیوارنگاره میدان ونک
دیوارنــگاره میــدان ونک با  موضــوع »زمیــن کارزار مــا تل آویو اســت تهــران نه!« 
رونمایی شد. این کار به همت سازمان زیباسازی شهر تهران و در پاسخ به جنایات 
صهیونیست ها در غزه و محکوم کردن حمله وحشیانه رژیم غاصب اسرائیل به 

بیمارستان المعمدانی، انجام شده است.
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پرواز روی ریل
میثم حســین پور، وکیل دادگستری: 
»قانونگذار نمی تواند برای همه رفتار ها 
قانون وضع کند. ما در جامعه، هم تابع یک 
نظم قانونی و هم تابع نظم نانوشته ناشی 
از اخلاق هستیم. برای دانستن اینکه آیا 
پارکور در معابر شهری قابل پیگرد است 
یا خیر باید دید که آیا در قوانین شهری 
محدودیتی برای آن معین شــده است 
یا نه؟ گاهی هم محدودیت هایی وجود 
دارد، اما ضمانــت اجرایی کیفری برای 
آن درنظر گرفته نشده و بیشتر توصیه و 
تذکر به شمار می آید.« او درباره حوادث 
احتمالی هنگام انجام حرکات ورزشی در 
معابر شهر می گوید: »این اشتباه عمومی 
است که تصور می کنیم عابران پیاده در 
تصادف ها فاقد مسئولیت هستند؛ مثلا 
اگر بزرگراه با گاردریل محصور و پل عابر 
هم نصب شده باشد، درصورت گذشتن 
عابرپیاده از عــرض بزرگراه و تصادف با 
خودرویی که سرعت متعارف دارد، عابر 
نیز مقصر خواهد بــود. در مورد پرش از 
سکوی ایستگاه هم چنین ملاحظه ای 
وجود دارد. اگر در هنگام انجام این حرکت 
حادثه ای رخ دهد، کســی که در جای 
غیرمتعارف رفتار غیرمتعارف داشــته 
است، مقصر شناخته می شود؛ هرچند 
ادعا شود که حرکت ورزشی بوده است.« 

مکث1

رقابتفیلمها
پارکور باز ها از حرکات خود فیلمبرداری و آن را منتشر می کنند؛ 
زیرا رقابت اصلی اینجا در جریان است. وقتی مسابقات منظمی 
وجود ندارد، پارکور باز ها در فضای مجازی با هم رقابت می کنند 
تا سخت ترین و شــجاعانه ترین حرکات را نشان دهند. اصولا 
این ورزش »باشگاهی« نیست و در فضای عمومی اجرا می شود. 
حمیدرضا زمانی، مربی پارکور به همشهری می گوید: »ما انجام 
حرکتی مانند پریدن از روی ریل هــای مترو را تأیید نمی کنیم، 
اما آیا فضای ورزشی مناسب برای علاقه مندان به پارکور وجود 
دارد؟ خیلی اوقات زمانی که در پارک ها تمرین می کنیم با برخورد 
نامناسب روبه رو می شویم. ایرانی ها بارها در رقابت های بین المللی 
رتبه های برتر را به دست آورده اند. بعضی از این مسابقات آنلاین 
هستند و داوران فیلم های ارسالی را بازبینی می کنند؛ تا جایی که 
جایزه و لوح تقدیر دریافت کرده اند. برای تمرین کردن در فضای 
شهر دچار مشکل هستیم. شهر تهران به این بزرگی باشگاه  محیط 
باز کافی ندارد تا بتوان مسابقات را در آن اجرا کرد.« خطرناک ترین 
حرکت های پارکور به جوانان روسیه اختصاص دارد. کلیپ پریدن 
از روی پل عابر پیاده روی سقف اتوبوس هم در رقابت با آنها ساخته 
شده بود که در فضای مجازی شهرت پیدا کرد. زمانی می گوید: 
»اگر قانونی برای ممنوعیت پارکور وجود داشته باشد باید آن را 

رعایت کرد، ولی قانونی در این باره وجود ندارد.«

اولویت:ایمنیوجانمسافران
 پس از انتشار فیلم پرش یک نوجوان در ایستگاه مترو با این شرکت تماس گرفتیم و مدیریت ارتباطات و امور 
بین الملل شرکت بهره برداری متروی تهران و حومه  پیامی را برای  روزنامه همشهری ارسال کرد.»استفاده از 
اسکیت و انجام حرکات پارکور در مترو ازاین جهت حساسیت ایجاد می کند که ممکن است موجب حادثه شود 
و ایمنی و حتی جان مسافران و شهروندان را به خطر بیندازد؛ ضمن آنکه انجام چنین حرکاتی در فضای بسته و 
پرتردد مترو و هنگام حرکت قطار ها، پله برقی ها و رفت وآمد مسافران، می تواند برای خود شخص نیز خطرناک 
باشد. از تمامی مسافران به خصوص نوجوانان و جوانان می خواهیم که با رعایت اصول تردد ایمن در مترو و پرهیز 

از رفتارهای پرخطر، در خدمت رسانی بهتر، همیار ما باشند.«
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مترویپایتختمترویپایتخت

شهردار تهران: قراردادی که شهردار تهران: قراردادی که 77سال معطل مانده بود، عملیاتی کردیمسال معطل مانده بود، عملیاتی کردیم
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سعید بیگی، مدیرعامل شرکت ساماندهی صنایع و مشاغل شهر: موتورسازان سیار که در محور قلمستان، فضای 
کار نداشتند که طی مراحلی شناسایی و تعداد ۳۶ غرفه متحدالشکل در اختیار متقاضیان قرار گرفت و فعالیت شان 

آغاز شد. این اقدام در راستای حل مشکل سدمعبر محور قلمستان صورت گرفته که مطالبه شهروندان بوده است.

قراردادهایپکنمنجربهکاهشآلودگیهوامیشود
سیدمحمدمهدی میرزایی قمی، مدیرعامل شرکت کنترل کیفیت هوا : در راستای توسعه ناوگان حمل ونقل 
عمومــی قراردادهایی در پکن منعقد شــده و اگر این برنامه ها اجرایی شــود، اثرگذاری خوبــی در حوزه هوای 

پایتخت و کاهش آلودگی خواهد داشت. 

فرونشستزمین؛نتیجهخشکشدنقناتها
ســیدمحمد آقامیــری، رئیس کمیته عمران شــورای شــهر تهــران: اگر هنــگام اجرای شــبکه متروی تهــران به 
ملاحظات زیست محیطی توجه می شد، بسیاری از قنوات خشک نمی شدند. از ۷۰۰ قنات در شهر تهران تنها 

۷۰ قنات فعال است و به تبع خشک شدن قنوات با چالش فرونشست زمین در شهر تهران مواجه هستیم.

اضافهشدن۳44دستگاهاتوبوسازابتدایسال
مهدی علیزاده، مدیرعامل شــرکت واحد اتوبوسرانی تهران: از ابتدای ســال تاکنون ۳۴۴ دستگاه اتوبوس به 
ناوگان اتوبوسرانی اضافه شده است. از این تعداد ۲۳۷ دستگاه اتوبوس، نوسازی و ۱۰۷ دستگاه نیز بازسازی 

شده اند. همچنین ۲ دستگاه از ۴ دستگاه متروباس موجود در اتوبوسرانی، اورهال شده است.

عکسنوشت

گزارشکارامروزگزارشکارامروز

مهم ترین اقدامات مدیریت شــهری،کف مناطق رخ می دهد و 
همشهری در پی مطالبه گری از شــهرداری های مناطق است تا 
مشخص شود هر منطقه در هر روز چه اقدامی انجام داده است.

مهم ترین اقدامات مدیریت شــهری،کف مناطق رخ می دهد و 
همشهری در پی مطالبه گری از شــهرداری های مناطق است تا 
مشخص شود هر منطقه در هر روز چه اقدامی انجام داده است.

منطقه

آییــن افتتــاح مجموعــه ورزشــی چندمنظــوره ریحانــه را در 1
هفتاد وهشتمین پویش امید و افتخار در منطقه برگزار کردیم.

سیدمهدی صباغ

منطقه

از پروژه های ترافیکی بازدید کردم. طرح پایش و ممیزی ایمنی محور 9
به محور در معابر غرب تهران در حال اجراست.

محمدرحیم مرتضوی

منطقه

روز شــنبه از پروژه های ســطح منطقه بازدید کردم و جلساتی برای 5
امور شــهروندان داشتیم. همچنین جلســه هماهنگی نهایی برای 

نظارت ستادی معاونت هماهنگی امور مناطق  برگزار شد.

احسان شریفی

منطقه

جلسه ای با رئیس اتاق اصناف داشتم و قرار است صنوف پرخطر از 12
بازار تهران به شهرک های اطراف منتقل  شوند.

وحید رضا انارکی محمدی

منطقه

بازدیدی از محور مواصلاتی میان مناطق ۱۷و ۱8 پایتخت و تقاطع 18
غیرهم سطح بزرگراه آیت الله سعیدی داشتم. این محور تا آخر پاییز 

زیر بار ترافیک می رود.

محمد جواد خسروی

منطقه

در جلســه هماهنگی مرحله دوم اجــرای طرح »من شــهردارم« که با ۳
حضور جمعی از مدیران برگزار شد، شرکت کردم و هماهنگی های لازم 
جهت دقت نظر و تسریع در جریان اجرای کیفی و کمی آن انجام شد.

حمید جوانی

منطقه

نشست و دیدار صمیمانه مدیران شهری و ورزشکاران افتخارآفرین 11
محلات مرکزی شــهر تهران را در منطقــه برگزار کــردم و از نخبگان 

ورزشی در رشته های مختلف تقدیر شد.

سید محمد موسوی

منطقه

همراه با مدیران خود دیداری با خانواده شهیدداوود مرادی داشتم و 16
خانواده شهید مطالباتی را مطرح کردند که مقرر شد پیگیری شود.

محمدامین سالاری پور

منطقه

به همراه مدیران شهری منطقه از فرایند آغاز پروژه مخزن آب ۳هزار 7
مترمکعبی در بوستان شهیدنیاکی بازدید کردم.

نصرالله آبادیان

منطقه

برنامه ریزی کرده ام تا طرح »من شهردارم۲« را در منطقه آغاز کنیم 14
و از شــهروندان منطقــه نیز دعــوت کرده ایم تــا با مشــارکت در این 

طرح مدیریت شهری را در اولویت بندی پروژه ها همراهی کنند.

امیر یزدی

منطقه

بــه همــراه مهــدی باب الحوائجــی، فرمانــدار ویــژه شهرســتان 20
ری، در جشــن مردمــی میــلاد ولی نعمــت شــهرمان حضــرت 

عبدالعظیم حسنی)ع( شرکت کردم. 

رضا شنگی

منطقه

در جلســه کمیته مناسب ســازی  معابر حضور داشــتم و بر اهتمام 2
جــدی در تســهیل دسترســی افــراد توانیــاب بــه فضاهــای شــهری 

تأکید شد.

مهدی صالحی

منطقه

با توجه به آنکه افزایش سرانه فضای سبز عمومی یکی از موضوعات 10
مورد مطالبه مردم است، به همین منظور مذاکراتی را برای تملک 

چند باغ در سطح منطقه در دستور کار قرار دادم.

مهدی اخ الصنایع

منطقه

جلســه ای بــا عوامــل اجرایــی خدمــات شــهری منطقــه داشــتم و 6
هماهنگی هــای لازم برای امور مربوط به انتخاب شــهردار مدرســه 

را نیز انجام دادم.

مرتضی روحانی

منطقه

در جلســه ای با معاونت شهرســازی و معماری و حوزه هــای مرتبط 1۳
وضعیت ســازه ها و گودهای منطقه را بررســی و درخصوص برخی 

موارد، دستوراتی در راستای ایمنی شهروندان صادر کردم.

محمد هادی علی احمدی

منطقه

همراه با محسن نایبی، معاون امنیتی و انتظامی استاندار تهران و 19
همچنین معاون استاندار تهران و مدیرعامل سازمان نوسازی شهر 

تهران بازدیدی از محدوده ناحیه۳ داشتیم.

تورج فرهادی

منطقه

در بیست وهشــتمین جلســه کمیتــه فنــی و نظــارت بــر عملکــرد 4
حضــور داشــتم و فراینــد انجــام پروژه هــا، برنامه ریــزی مســتمر، 

صورتجلسه های گذشته و... را بررسی کردم.

علی اصغر کمالی زاده

منطقه

روز گذشــته با حضــور آقــای آقامیــری، عضو شــورای شــهر تهــران، 17
یکصدوبیست وهشــتمین دیــدار مردمــی شــهروندان منطقــه را 

برگزار كردیم.

رضا سیفی

منطقه

در جلســه کنترل پــروژه حضــور داشــتم و دربــاره آخریــن وضعیت 8
پیشرفت فیزیکی  پروژه های منطقه بحث و بررسی شد.

فاطمه تنهایی

منطقه

از مراحــل احــداث پنجمیــن کلینیــک گل وگیــاه در بوســتان 15
فدائیان اســلام بازدیــد کــردم؛ ایــن پــروژه بــا پیشــرفت فیزیکــی 

۴5درصد در حال اجراست.

محمد شیری

منطقه

در نشســتی با مدیران منطقــه آخریــن وضعیت درآمد هــای پایدار 21
را بررسی کردیم.

رضا پوریافر

منطقه

اكنون که ۲سال از شروع عملیات احداث باند غربی رینگ مروارید 22
شــهر گذشــته، دســتور دادم در کمتر از ۲هفته مراحــل پایانی این 
معبر نیز تمام و کمتر از ۱۲ساعت آسفالت ریزی آن هم انجام شود.

مسعود نصرتی

لیلا شریفگزارش
روزنامهنگار

چند روزی است که 130کشور جهان در یک نقطه مشترک کنار یکدیگر 
ایستاده اند تا بستر مناسب تری برای همکاری های اقتصادی مهیا شود. 
علیرضا زاکانی، شهردار تهران و محســن بختیار، سفیر ایران در چین 
2چهره ای هســتند که به عنوان نماینده ایران در دهمین دوره اجلاس 

»یک کمربند، یک جاده« حاضر شدند.
به منظور اهمیت این اجلاس باید دانســت که اجلاس »یک کمربند، یک 
جاده« برای نخستین بار از سوی رئیس جمهور چین در سال 2013مطرح شد 
تا بزرگ ترین همکاری بین المللی در زمینه اقتصادی رقم بخورد. این طرح 
بر سرمایه گذاری در زیربناهای اقتصادی و همچنین توسعه 2مسیر تجاری 
»کمربند اقتصادی راه ابریشم« و »راه ابریشم دریایی« تأکید دارد. از آنجا که 
ایران در جاده ابریشم نقش مهمی را ایفا می کند و بخش اعظمی از مسیرهای 
ارتباطی این مسیر از ایران می گذرد، می توان ادعا کرد که جایگاه ایران در 

این اجلاسیه و همکاری های مشترک غیرقابل انکار است.
یکــی از بخش هــای مهــم اجلاســیه مربــوط بــه اجــلاس 
کلانشهرهای»راه ابریشم« اســت که علیرضا زاکانی در قامت شهردار 
پایتخت در آن به سخنرانی پرداخت و در روزهای پس از اجلاس نیز چند 
قرارداد مهم امضا کرد که این قراردادها می توانند مهم ترین تحولات را در 
سیستم حمل ونقل عمومی رقم بزنند. به گفته عبدالمطهر محمدخانی، 
سخنگوی شــهرداری تهران، ســفر علیرضا زاکانی به چین و دیدار با 
مسئولان این کشور اتفاقات مهمی را رقم زد؛ تا جایی که باید لقب »روز 
تاریخی متروی تهران« را به روز انعقاد قرارداد میان 2کشــور اهدا کرد. 
براساس پیگیری های شهردار تهران مقرر شد 791واگن با کاهش زمان 
انتظار در کمتر از 50 ماه تحویل داده شود و در این میان قرارداد 259واگن 
جدید مترو نیز با طرف چینی امضا شد تا مجموع واگن های جدیدی که 

راهی پایتخت خواهند شد به تعداد 1050واگن برسد.
دستیابی ایران به تکنولوژی ساخت بوژی نیز یکی از دستاوردهای دیگر این 
سفر است. بوژی به سامانه حرکتی واگن گفته می شود که متشکل از قاب 
)تیرهای طولی و عرضی(، مجموعه فنربندی )سامانه تعلیق(، مجموعه چرخ 
و محور، مجموعه ترمز و ادوات مربوطه است و درصورت دستیابی تهران 
به این تکنولوژی، علاوه بر جلوگیری از خروج ارز، می توان امید داشت که 

ایران تا 2سال آینده به باشگاه سازندگان واگن قطار وارد شود.
علیرضا زاکانی، شهردار تهران و لطف الله فروزنده، معاون مالی و اقتصاد 
شهری شهرداری و سیدجعفر تشکری هاشمی، رئیس کمیسیون عمران و 
حمل ونقل شورای شهر تهران روز گذشته در حاشیه اجلاس کلانشهرهای 
راه ابریشم، اطلاعات جدیدی را در رابطه با قراردادها و تفاهمنامه های منعقد 

شده با چین ارائه کردند.

  علیرضا زاکانی، شــهردار تهران: 
براساسقانونقراربود1۰۵۰دستگاه
از۲۰۰۰دستگاهواگنیکهدربرنامه
ششمتوســعهمصوبشده،سهم
تهرانشــود.خداراشاکرهستیم
کهامــروزموفقشــدیمقــرارداد

۶۳۰دستگاهواگنبرایمترویتهران
راکهاز7ســالپیشمعطــلماندهبود،

عملیاتیکنیم.توفیقاتبسیارزیاددیگرینیزحاصل
شــد؛ازجملهاینکهبا۲۵درصدافزایشاینقرارداد
تعدادواگنهابه7۹1دستگاهرسید.درمرحلهدوم
نیزبرای۲۵۹واگندیگرباطرفچینیتفاهمکلی
صورتپذیرفت.بهاینترتیبمیتوانامیدواربودکه
قدرالسهمتهران-آنچهکهدربرنامهششممقررشده

بودیعنی1۰۵۰دستگاه-تکمیلشود.
راهبرایتأمیناینتعدادواگنبرایشــهرتهرانتا
۵سالآیندهبازشدهاست.تهیهوتأمین11۳دستگاه
واگننیزبامجموعههــایداخلیامضاشــدهکه
امیدواریمبااضافهشدناینتعداد،میزانواگنهای
جدیدشهرتهرانبه11۶۳دســتگاهبرسد؛یعنی
ظرفیتفعلیناوگانمترویتهراندوبرابرمیشود.
نتیجهدوبرابرشدنظرفیتواگنها،طبیعتاًافزایش
مطلوبیتســفربامترویتهراناست.امیدواریمبه
اینترتیبســقفجابهجاییمســافرافزایشپیدا
کنــد.درنهایتبهلطــفالهیمهمتریــنگلوگاه
جابهجاییمســافرازطریقشــبکهزیرزمینیکه
همانا»کمبودواگن«بود،بااجراییشدناینقرارداد
مرتفعخواهدشــد.نبایدتلاشدولتخدمتگزاررا
درعملیاتیشدناینقراردادفراموشکرد؛چراکه
پیشپرداختقراردادتوسطدولتفراهموپرداخت
شــدهاســت.ازهمانابتدا»کیفیت«،»سرعت«،
»امنیت«و»انتقالتکنولوژی«درهرقراردادحوزه
حملونقلموردتأکیدبــود؛ازاینروقراردادجاری
ساخت7۹1دســتگاهواگننیزباانتقالتکنولوژی
همراهاســت؛بهاینترتیبقدرالســهمشــرکت
واگنسازیمترویتهرانکههماکنونزیر۳۰درصد
است،بهحدود۵۵درصددرساختهردستگاهواگن

خواهدرسید.تلاشکردیمبخشهایمؤثر
تکنولوژیســاختهرواگنبهداخل

منتقلشود.
باانتقالتکنولوژیتوانمندیهای
تولیدداخلیتقریباًدوبرابرشــده
کهمایهافتخاریبــرایجمهوری
اسلامیاست.درقالبهمینقرارداد،
ساختوانتقالتکنولوژی۸۴۰دستگاه
بوژینیزعملیاتیخواهدشــد.باانتقالتکنولوژی
ســاختبوژی)کشندهوسیســتمتعلیق(ماعملًا
واردباشگاهبوژیسازانجهانخواهیمشد.تخفیفی
معادلبیــشاز۴۰۰میلیاردتومانبــرایانتقال
تکنولوژیبــامباحثیکهصورتگرفــت،ازچین
دریافتکردیموبهعبارتدیگرقیمتکاهشیافت.
پسازبحــثوگفتوگویفــراوان،طرفچینی
پذیرفتتامدتزمان۲۳ماههپیشبینیشــدهدر
قرارداداولیهبرایتحویلنخستینسریواگنهارابه
حدودیکسالکاهشدهدتاانشاءاللهازاواخرسال
آیندهشاهدورودنخســتینسریقطارهایجدید
باشــیم.افزایشتعدادواگنهاوبهتبعآنافزایش
ظرفیتجابهجاییمســافرمهمتریندستاورداین
قرارداداست.ظرف۵ســالآیندهتعدادواگنهای
مترویتهران،عملًادوبرابرخواهدشــد.بهموازات
آنظرفیتمســیرهایتونلیهمباتوسعهخطوط
)خط۸تا11(افزایشخواهدیافــت.بهاینترتیب
اتفاقمبارکیبرایشهروندانتهرانیرقممیخورد.

تأکیدبرقرارداد11۳دستگاهیباطرفهایداخلی
نیزباعثخواهدشدتاازحداکثرتوانملیاستفاده
کردهوشــاهدیکجهشتکنولوژیدراینراستا
باشیم.بهعلاوهازخطتولیدقطارهایپرسرعتنیز
بازدیدکردیمکهاینموضوعنیزمیتواندبرایکشور
مایهامیدباشد.امیدواریمباتفاهماتصورتگرفتهو
توسعهخطوطپرسرعت،همنیازهایکشورمرتفع
شودوهمسطحرفاهوآسایششهروندانافزایشیابد.
البتهاینتکنولوژیدرمسیرهایبینشهریاستفاده
خواهدشد.امیدوارهستیمدرقالبتفاهماتدولت

خدمتگزارشاهدپیشرفتروزانهکشورمانباشیم.

  لطف الله فروزنــده، معاون مالی و اقتصاد شــهری 
شهرداری تهران: باهمتوتلاشــیکــهاعضایشوراو
شهردارپایتختانجامدادندوالبتهباحمایتهایبیدریغ
دولتدرتامینمالیپیشپرداخت،پیگیریهایخرید

واگنمتروبهسرانجامرسید.
درسال۹۵بحثخریدوساختاینواگنهامطرحشد،

اماعدمپیگیریباعثشدموضوعبهنتیجهنرسد.باروی
کارآمدنششمیندورهمدیریتشهریپایتخت،ازروزهای

اولکارباحمایتدولتپیگیریوبهاینترتیبقسطاولقراردادپرداخت
وخطاعتباریبازشــد.دراینمیاننبایدفراموشکردکهبحثانتقال
تکنولوژیازچینبهایرانیککاربسیارمهماستویکرقمبسیاربالا
آوردهارزیدارد.شرکتهایچینیبهشدتعلاقهمندبهسرمایهگذاری

درایرانهستندوتلاششددراینسفرظرفیتهایبالقوهایرانو
تهرانمعرفیشود.هماکنونباافقبسیارخوبیبرایحضور
شــرکتهایمختلفدرحوزههایحملونقل،عمرانی
وگردشگریدرکشــورهمراههســتیم.ایناستقبال
وآمادگیطرفچینینشــانازموقعیتاســتراتژیک
کشــورماداردوحاکیازآناســتکهنگاهتحولیدر
ایرانباتوسعهاستفادهازظرفیتهایخارجیموردتوجه

سرمایهگذارانچینیقرارگرفتهاست.
ماتلاشکردهایــمتاحملونقلعمومیبامشــارکتدولتخدمتگزار
توسعهوسهمبیشتریدرایابوذهابمردمداشتهباشد.قولمیدهیم
کوچکترینمانعیاگروجودداشتهباشد،باپیگیریحلشودوباحمایت

دولتبتوانیمایدههایموجودراعملیکنیم.

علاقهشرکتهایچینیبرایسرمایهگذاریدرایراندوبرابرشدنظرفیتناوگانمترویتهران

اضافه شدن

1050
واگن مترو

دریافت
تکنولوژیبوژی
ازچین

تحویل

791
 واگن در کمتر

از 5۰ماه

انعقاد قرارداد

259
واگن جدید

 افزایش قدرالسهم 
 شرکت واگن سازی  

 متروی تهران از
 ۳0درصد به 55درصد 

برای هر واگن

ورود ایران به 
باشگاه سازندگان 

واگن قطار

موتورسیکلت 
برقی

اتوبوس برقی 
با مشارکت 
 شرکت های 
داخلی و چین

ساخت

840
 بوژی )کشنده 
و سیستم تعلیق(

 تخفیف
 50درصدی معادل 
400میلیاردتومان 

پیگیریبرای
سیستم

حملونقلبرقی

امضای
تفاهمنامهساخت
خط8مترو

بایکیازشرکتهای
چینی

در میانــه برج هــای بلند محله 
امیدو
افتخار

زعفرانیــه، مجموعه ورزشــی 
بوســتان ریحانه به مســاحت 
1200مترمربع و با امکاناتی مانند سالن بدنسازی و 
جایگاه تماشاگران، در هفتاد و هشتمین پویش 
امید و افتخار افتتاح شد. به گزارش همشهری، 
ســاختمان این بنا برای بیش از 10سال به صورت 
نیمه کاره در نزدیکی مدرسه هجرت رها شده بود. 
با توجه به اینکه بیشتر باشگاه ها و فضا های ورزشی 
منطقه یک خصوصی و گران قیمت است، بخشی از 
شهروندان ســاکن منطقه از امکانات عمومی و 
همگانی ورزش محروم هستند. شهرداری تهران 
نیز با این هدف، پروژه ســالن ورزشی ریحانه را 

سرعت بخشید و به بهره برداری رساند.

بهره برداری از سرمایه های شهر
محمدامینتوکلیزاده،معاونامور
اجتماعیوفرهنگیشــهرداری
تهراندرمراســمافتتــاحاین
مجموعهورزشیگفت:تلاشما
درشهرداریایناســتکهپروژههایبرزمینمانده
ازقبلکهسرمایهشهردرآنخوابیدهبهسرعتمورد
استفادهمردمقرارگیرند.پویشامیدوافتخاربهایستگاه
7۸رسیدهوشــایدازروزیکهاینپویششروعشده
خیلیهاحدسنمیزدندافتتاحهابهسرعتپیشبرود.

18هزار مترمربع پروژه
سیدمهدیصباغ،شهردارمنطقهیکدراینمراسم

عنوانکرد:اینمنطقه1۸هزارمترمربعپروژهفرهنگی
وورزشــیدرحالاجراداردکهاگــرمجموعهنفتو
ریحانهرابهآناضافهکنیماینعددبه۲1هزارمترمربع
میرسد؛7هزارمترمربعســرانهنیزمربوطبهپروژه
قائماســت،اینمجموعه7هزارمتریراسالپیشبا
۶۰درصدپیشرفتتحویلگرفتیموالانبه۸۰درصد
رســیدهایم.برای1۸هزارمترپروژهورزشــیحدود
۶۲۰میلیاردتوماناعتباردرنظرگرفتهشــدهاست.
پروژههایمجموعههایورزشیازگل،قیطریه،سرای
محلهباغفردوسومجموعهورزشیگلابدرهنیزالان
بهمرحلهقراردادرسیدهاست.ریحانه،دومینمجموعه
ورزشیاستکهدریکسالگذشتهدرمنطقهافتتاح
میشود؛نخستینآنمجموعهنفتبودکهدر۲۲بهمن

سالگذشتهپساز1۲سالافتتاحشدهبود.

بازگشایی 62مجموعه ورزشی غیرفعال
حسیناجاقی،رئیسسازمانورزششهرداریتهران
نیزدرجریاناینمراسمگفت:۶۹مجموعهورزشی
غیرفعالوتعطیلداشتیمکه۶۲موردآنهارابازگشایی
کردیم.استانداردسرانهورزشیبینالمللیدردنیا۲متر
اماسرانهفضایورزشیدرتهران۵7سانتیمتراست

کهبایداینمیزانراارتقادهیم.

افتتاح مجموعه ورزشی ریحانه در محله زعفرانیه
شهردارمنطقهیک:بیشترباشگاههایمنطقه،خصوصیهستند،اماشهرونداننیازبهفضایورزشیعمومیوهمگانیدارند

پسر جوان دورخیز می کند و از روی سکوی مترو می پرد. 
چرخی روی هوا می زند، از روی ریل ها رد می شود و در 

سمت مقابل پایین می آید. فیلم بعدی، جوان دیگری را 
نشان می دهد که از پل عابر پیاده روی سقف اتوبوس 
می پرد. در فیلم دیگری هــم یک جوان روی تیر های 
باریک بالایی پل عابر پشتک می زند.  فیلم های کوتاه 
بیشــتری هم در فضای مجازی پیدا می شود که همه 
همین حرکت ها را نشــان می دهند. ورزشی به نام 

»پارکور« که شامل پرش های بلند و بالارفتن و پایین 
جهیدن از ساختمان ها، پل ها، دیوار ها و دیگر نقاط شهر 
است و در گروه ورزش های »خیابانی« قرار می گیرد. اما 
آیا انجام حرکت های ورزشی در فضای عمومی پرتنشی 
مانند بزرگراه یا مترو، باعث ایجاد خطر برای شهروندان 

یا به هم زدن نظم ترافیک نمی کند؟ 

آیاحرکاتورزشی»پارکور«ایمنیونظمشهررابهخطرمیاندازد؟

مدیریت شهری از مسابقات پارکور حمایت می کند

محمد سرابیشهر
روزنامهنگار

مدت رکود پروژه
پیشرفت فیزیکی اولیه
هزینه بازسازی عمرانی

هزینه تجهیزات
افزایش سرانه ورزشی

زیربنا
مساحت ساختمان

جایگاه تماشاچی

12سال
70درصد
44میلیاردتومان
6میلیاردتومان
۳سانتیمتر
1200مترمربع
1500مترمربع
400نفر

پروژهریحانه

به دنبال مسابقات پارکور
حســین اوجاقی، مدیرعامل سازمان 
ورزش شهرداری تهران: شهرداری از 
رشته های ورزشی مختلف و سلیقه و 
ذائقه های مختلف در ورزش های مردمی 
حمایت می کنــد. پارکور هم به عنوان 
ورزش نیازمند آمادگی جسمانی زیادی 
است و مورد توجه جوانان قرار دارد. الان 
هم در محله هایی مانند شهرک اکباتان 
انجام می شــود. مدتی قبل سازمان 
ورزش شهرداری تهران به همراه ستاد 
جشنواره های فرهنگی، هنری و ورزشی 
شــهرداری و همینطور صدا و سیما 
2 جلســه برگزار کرد. در این جلسات 
تصمیم گرفتیــم فضا هایی را در چند 
پهنه شهر ایجاد کنیم، فراخوان بدهیم 
و گروه های پارکور و ورزش های مشابه 
آن  را دعوت به اســتفاده از آن کنیم. 
همچنین رویداد های ورزشــی مانند 
مسابقاتی را تعریف کنیم تا در محیط 
ایمن اجرا شــوند. این طرح ها وجود 
داشت، اما به دلیل برخی تغییرات، هنوز 
اجرا نشده است. یک گروه از جوانان 
به دنبال بازی الکترونیک می روند و یک 
گروه به دنبال پارکور که فیزیک بدنی 
خوبی دارند و اگر فضای اســتاندارد و 
ایمن در اختیار داشته باشند، علاقه مند 

و پیگیر هستند.

مکث۳

حمایت از پارکو ربازها
علیرضا نادعلی، ســخنگوی شورای 
شــهر: وقتی تمرین های پارکورباز ها 
را می بینیم شکی نداریم که این نسل 
جوان از حرکاتی کــه انجام می دهند 
لــذت می برند و حس و حال شــاد و 
پرانرژی دارند، اما برخی شهروندانی که 
شاهد این حرکات هستند چنین حسی 
ندارند. وقتی این حرکات در جایی که 
طراحی نشده است یا مناسب نیست، 
اجرا شوند، ممکن اســت خطرساز 
باشند. نمونه آن همین فیلمی بود که از 
پرش روی سکوهای مترو منتشر شد. 
در این مورد اگر حادثه ای اتفاق بیفتد 
به دلیل اختلال در شبکه مترو فراتر از 
یک ایستگاه خواهد بود و شاید بر تمام 
شــهر تأثیر می  گذارد و انعکاس های 
زیادی خواهد داشــت. به عنوان یک 
رشته ورزشی امکان حمایت از پارکور 
فراهم اســت.اگر پارکور یا هر رشته 
ورزشــی دیگری که مورد اقبال نسل 
جوان و نوجوان اســت به شکلی در 
راستای ورزش های عمومی و تخصصی 
قرار بگیرند، ما این قابلیت را داریم که 
در مجموعه شهرداری تهران از آنها 
حمایت کنیم و هماهنگی های لازم برای 
فراهم کردن فضای مناسب و همکاری 

دیگر دستگاه ها را انجام دهیم.

مکث۲


